

Title (en)  
Seat for showering

Title (de)  
Duschwaschsitz

Title (fr)  
Siège pour douche

Publication  
**EP 0860136 A2 19980826 (DE)**

Application  
**EP 98103131 A 19980223**

Priority  

- DE 29703235 U 19970225
- DE 29721043 U 19971128

Abstract (en)

The seat has a seat surface (1) comprised of two parallel spaced apart side sections (2,3), which are connected at their front ends. The side sections have upper support faces (2a,3a) to support the buttocks and upper legs. The space between the side sections is selected so that the corresponding long sides of the back part of the seat surface define an access opening (4) that is open from behind as far as the rear of the seat. Each side section has a projecting section (2b,3b) in the middle part of the seat surface, to support the thighs. The projecting sections project into the access opening, but still leave a narrow space free between them.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft einen Duschwaschsitz mit einem Traggestell und einem an diesem montierten, zwei parallele Seitenteile (2,3) aufweisenden Sitzelement (1). Die beiden Seitenteile (2,3) sind an ihren Vorderenden miteinander verbunden, an ihren Oberseiten mit zur Abstützung von Benutzern im Gesäß- und Oberschenkelbereich bestimmten Stützflächen (2a,3a) versehen und mit Abstand so relativ zueinander angeordnet, daß sie mit einander zugewandten Längsseiten eine zur Rückseite des Sitzelements (1) hin offene und von hinten her zugängliche Pflegeöffnung (4) begrenzen. Erfindungsgemäß weisen die beiden Seitenteile (2,3) in einem mittleren Bereich einander zugewandte, in die Pflegeöffnung (4) ragende, zur Abstützung der Sitzbeinhöcker der Benutzer ansgebildete Ansätze (2b, 3b) auf, die zwischen sich einen verengten Abschnitt (4a) der Pflegeöffnung(4) freilassen. <IMAGE>

IPC 1-7  
**A47K 3/22**

IPC 8 full level  
**A47C 3/16** (2006.01); **A47C 4/04** (2006.01); **A47C 9/00** (2006.01); **A47C 9/06** (2006.01); **A47K 3/28** (2006.01); **A61H 33/00** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**A47K 3/282** (2013.01)

Citation (applicant)  
WO 9313702 A1 19930722 - LINIDO BV [NL]

Cited by  
EP2377502A3; US9763545B2; US9149160B2; US9307868B2

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0860136 A2 19980826**; **EP 0860136 A3 19990113**; JP H1118881 A 19990126; NO 980775 D0 19980224; NO 980775 L 19980826;  
PL 325006 A1 19980831

DOCDB simple family (application)  
**EP 98103131 A 19980223**; JP 4390298 A 19980225; NO 980775 A 19980224; PL 32500698 A 19980225